
Reactie internetconsultatie meldplicht incidentenregister 

 

Het verplicht stellen van een incidentenregister is vanuit het oogpunt van veilige 
kinderopvang  lijkt in eerste aanzet een goede zaak. Als de doelstelling is om binnen de 
branche te leren van grote incidenten, met als doel preventie.  

"Deze maatregel zorgt ervoor dat de kwaliteit en veiligheid van kinderopvang verbeterd 
wordt."  

Het blijkt onvoldoende uit het wetsvoorstel hoe deze meldplicht leidt tot een daadwerkelijke  
verbetering  van de veiligheid, maar wel tot een verhoging van de regeldruk en 
inspectiedruk. Eerdere ervaringen in deze branche, leert ons dat de neiging ontstaat om 
straks op een enkel incident, de gehele branche te belasten met nog strengere 
veiligheidsmaatregelingen.  

Kinderopvangorganisaties worden al streng gecontroleerd op veiligheids- en gezondheid 
beleid en de uitvoering daarvan. Helaas is er, ondanks al deze preventieve maatregelen 
soms toch een ernstig incident. Ons inziens is bij een ernstig incident altijd al de GGD 
betrokken, of als dat nodig is, de NVWA of justitie. Ziekenhuizen doen ook melding als 
ernstig letsel bij een kind daar aanleiding toe geeft.  

Een meldplicht zal weinig toevoegen aan de informatie die inspecties nu al hebben. De 
versnippering van verschillende GGD-en die het nu wellicht lastig mogelijk maakt om  alle 
landelijke grote incidenten met elkaar delen, om van te leren en dit te gebruiken bij 
preventieve inspecties elders in het land, zou een suggestie voor verbetering kunnen zijn.  

Dat de aanleiding voor dit wetsvoorstel deels voortkomt uit “signalen uit de media” is iets 
om erg kritisch naar te kijken. De media is niet de meest betrouwbare bron, zeker niet als 
het  gaat om “sensationeel, negatief” nieuws. De suggestie dat het zou komen door 
personeelstekort, doet vermoeden dat er ook dan minder medewerkers worden ingezet. Ook 
hier zijn strenge inspecties op. Dat door personeelswisselingen er soms kennis verloren 
gaat, is een aandachtspunt waar de sector en de inspectie zich voldoende van bewust is.  

Onze ervaring is, dat bij een ernstig incident, de organisatie dit zelf al meld bij de GGD en 
samen optrekt in de opvolging ervan en het voorkomen van herhaling. Er lijken onvoldoende 
argumenten voor het invoeren van een meldplicht, met als doel de veiligheid vergroten.  


